
Loppa kommune

Levekårsutvalget
Kommunestyresal, Loppa Rådhus
25.rt.20t4
09:00 -

Utvalg:
Møtested:
Dato:
Tid:

Møteinnkalling

Lukket

Forfall meldes til utvalgssekretær som sørger for innkalling av varamenn. Varamenn møter kun
ved spesiell innkalling.

Saksnr

PS 4Ut4

PS 42114

PS 431T4

PS 44114

PS 4slt4

Innhold

Orientering fra avdelingene

Søknad om skjenkebevilling - Kafe Njordveien 26

Helse i alt vi giør.

Arbeid med strategier for utdanningstilbud i Loppa.

Budsjett 2015 og økonomiplan2}Ií - 2018.

Innkallingen er sendt til:
Navn: Funksjon Representerer

Ståle Sæther Leder H
Torill Martinsen Nestleder KP
Maria Johansen Medlem
Halvor Berg Medlem AP
Ståle Johansen Medlem AP
Tom Arne Nilsen Medlem H
Ronja Garden Medlem SP
Ann H. Johansen Varamedlem AP
Christoffer Mohn Varamedlem H
Knut Gustavsen Varamedlem KP

Ståle Sæther
Leder (s)



PS 41114 Orientering fra avdelingene



LOPPA KOMMUNE
S entraladministrasj onen

Saksframlegg

Solbjørg Irene Jensen

solbj org j ensen@loppa.kommune.no

Møtedato

Dato:
Arkivref:

30.r0.2014
20141721-01
u63

Saknsnr Utvalg
421t4 Levekårsutvalget

Kommunestyre
25.rr.2014

Søknad om skjenkebevilling - Kafe Njordveien26

Sammendrag
Enkeltpersonforetaket "Dattera til Larsen" v/ Maria Johansen (org.nr.996 926 958), søker om
alminnelig skjenkebevilling for alkoholgruppe 1,2 og 3 i sine lokaler i Njordveien 26,iht. vedlagt
tegning.

Forslag til vedtak:
1. Enkeltpersonforetaket "Dattera til Larsen" v/ Maria Johansen, org.nr.996 926 958, gis
skjenkebevilling for:

A) Alkoholgruppe 1,2 og3 for skjenking på omsøkt areal i kafelokale på ca. 80 kvm. i
Njordveien 26 iht. vedlagte tegning med ca 55 sitteplasser. Skjenketid gis for tidsrommet
k1.20.00 - 01.00 på hverdager samt søndager, og k1.20.00 - 03.00 natt til lørdag og søndag.

B) Konsumtiden utløper 30 minutter etter endt skjenketid

2.MariaJohansen f.02.08.77 godkjennes som styrer for serverings- og
skjenkebevillingen. Det gis fritak for kravet om stedfortreder.

3. Bevillingen gis under forutsetning av at bevillingshavers vandelskrav i Alkoholloven
$ 1-7a - $ l-7c er oppfrlt.

4. For skjenkebevillingen gjelder også følgende:

a) Skjenkebevillingen gis gyldighet fra vedtaksdato t.o.m. 30.6.2016.

b) Bevillingsgebyret utgjør minimum kr 4050,- pr år, jfr. Al $ 7-l og forskrifter av 08.06.2005
om omsetning av alkoholholdig drikk, jfr. $ 6-2. Avgiften sluttavregnes pr 31.12.

c) Skjenkebevillingen forutsettes utøvet i nøye samsvar med de til enhver tid
gjeldende bestemmelser fastsatt i lover, forskrifter og vedtekter samt
Loppa kommunes Rusmiddelpolitisk Handlingsplan.

d) Skjenking kan ikke finne sted før skriftlig internkontroll iht. Alkoholforskriften



nr.538 av 2005 $$ 8-l til 8-4 er etablert og utplassert i skjenkelokalet

e) Utøvelse av skjenkebevillingen forutsetter at skjenkelokalene oppf,ller Plan-og
bygningslovens krav til bruk for slik virksomhet, samt de til enhver tid gjeldende krav til
godkjente brann og rømningsveien for skjenkelokalet. Det er videre en forutsetning at
godkjenning av lokalene foreligger fra Mattilsynet og Arbeidstilsynet.

5. Ved overgangen mellom sommer og vintertid gjelder følgende

a) Når klokken stilles fram en time til kl. 03.00 ved overgang til sommertid på våren, må
skjenkingen opphøre i dèt klokken stilles frem, dvs I time kortere skjenketid.

b) Når klokken stilles tilbake en time til kl 02.00 ved overgang fra sommertid til
vintertid må skjenkingen opphøre første gang klokken blir tre. Skjenking kan ikke
pågå en time ekstra.

6. Vedtaket er fattet i medhold av Alkohollovennr.2'7 av 1989 $ 1-7 jf. g 1-6, 2.ledd jf,
$$ 4-r tit 4-3.

Vedlegg:
Søknad datert 06.1 0.201 4
Uttalelse fra Ruskonsulenten

Andre saksdokumenter (ikke vedlagt) :
Uttalelse fra Politiet
Skatteattest

Saksulredning:
Loppa kommune har mottatt søknad fra enkeltpersonforetaket Maria Johansen org.nr. 996 926 95 8 om
permanent skjenkebevilling hele året for sin kafe i Njordveien 26 for alkoholgruppe 1,2 og3.

Skjenkestedets driftskonsept er kafe med materseryering. Innehaver ønsker å kunne kombinere mat og
alkoholservering på kveldstid og natt.

Hovedsakelig er det planlagt at skjenking skal foregå her vintertid for å slippe å fire opp <Dattera til
Larsen> da dette både er dyrt og tungvint.

Det søkes om skjenketid fra kl 20.00-01.00 på hverdager samt søndager og kl. 20.00-03.00 på natt til
lørdag og søndag.

Styrer Maria Johansen har bestått både etablererprøven i serveringsloven og kunnskapsprøven i
alkoholloven.

Søknader om salgs- og skjenkebevillinger blir rutinemessig, på bakgrunn av alkohollovens
bestemmelser, oversendt Politiet, skattemyndigheten og NAV Loppa til uttalelse.



Politiet finner det forsvarlig å innstille på skjenkebevilling slik det søkes om.

Ruskonsulenten oppfordrer besluttende organer i kommunen om å ta hensyn til alle kommunens
innbyggere både de som ønsker å nyte alkohol og de som av forskjellige årsaker ikke ønsker det.

Eksempelvis å legge til rette for skjenkefrie åpningstider, skjenkefrie soner/området og skjenkefrie
arrangement. Spesielt viktig å ta hensyn til barn med skjenkefrie arrangement.

Vurdering:

Rettslig grunnlag
I alkoholloven $ 1-1 (lovens formål) heter det:

"Reguleringen øv innførsel og omsetning av alkoholholdig drikk etter denne lov har som mål å
begrense i størst mulig utstreløting de samfunnsmessige og individuelle skader som alkoholbruk kan

innebære. Som et ledd i dette sifuer loven på å begrenseforbruket av alkoholholdige drikkevarer."

Alkohollovens $ I -7a, l.ledd fastslår følgende vedr. kommunens skjønnsutøvelse ved behandling av
søknad om bevilling for salg eller skjenking mv.:

Ved vurderingen av om bevilling bør gis, kan kommunen blant annet legge vekt på antallet salgs- og
skjenkesteder, stedets karaWer, beliggenhet, målgruppe, trafikk- og ordensmessige forhold,
næringspolitiske hensyn og hensynet til lokalmif øetfor øvrig. Det kan også legges veW på om

bevillingssøker og personer som nevnt i $ 1-7b første ledd er egnet til å ha bevilling.

I denne sammenheng kan det blant annet være naturlig å vurdere

- størrelsen på lokalene
- fysisk utforming av disse
- gjestekapasitet (sitte- og ståplasser)
- matservering
- innredning/utstyr/driftskonsept m.m.
- om mindreårige jevnlig har tilhold i lokalene
- beliggenhet
- blandingskonsepter som av alkoholpolitiske hensyn ikke er ønskelig

Videre oppstiller Alkoholloven nr. 27 av 1989 vandelskrav til bevillingssøker:

S 1-7b. "Krav tilvandel"

"Bevillingshcver og personer som har vesentlig innflytelse på virksomheten, må ha utvist
uklanderligvandel iforhold til alkohollovgivningen og bestemmelser i annen lovgivning som har
sammenheng med alkohollovens formå|, samt skstte- og avgifts- og regnsknpslovgivningen."

Ingen av høringsinstansene har merknader som er til hinder for at søknaden kan imøtekommes.

Driftskonseptet er innenfor den type virksomhet som Loppa kommune har gitt skjenkebevilling til og
tilbudet vil i store deler av året være det eneste skjenkestedet i Øksf ord.

Rådmannen har kommet til at det ligger innenfor kommunens praksis i bevillingssaker å innvilge
bevilling i nærværende sak, og innstiller derfor positivt til bevillingssøknaden.
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Loppakommune
S entraladministrasj onen
Parkveien l/3
9550 Øksfiord

Ved: Uttalelse vedrørende skjenkebevilgning

Deres¡ef: 20141721-lU63lSEN Vå¡ ref: Vår dato: 3t.10.t4

Uttalelse vedrørende skjenkebevilling

Viser til Deres anmodning datert 10.10.2014 angående uttalelse til søknad om serverings- og
skjenkebevilling- Dattera til Larsen, på kafe Njordveien 26.

Ruskonsulenten er blitt anmodet om å komme med en uttalelse ut fra et sosialt og helsemessig
perspekfiv. Ruskonsulenten ser på det som positivt at bygdene i Loppa kommune har en sosial
arena der det er mulig for både kommunens innbyggere og tilreisende å samles.

Samtidig vil jeg som ruskonsulent oppfordre besluttende utvalg i Loppa kommune om å ta
hensyn til alle kommunens innbyggere både de som ønsker å nyte alkohol og de som av
forskjellige arsaker ikke ønsker det. Jeg vil anbefale at kommunen at de i sine beslutninger
også legger til rette for s(ienkefrie åpningstider, skjenkefrie soner/ områder og skjenkefrie
arrangementer. Spesielt viktig syns ruskonsulenten det er viktig at tilbud til barn er
skj enkefrie arrangementer.

Når det gjelder overnevnte søknad synes jeg dette blir ivarctattmed at det søkes bevilgning
fra kl. 20.00, slik at det er mulighet ä gäpà kafe uten at det serveres alkohol fiøt dette
tidspunkt. Samtidig ber jeg om at bevilgningen i ukedagene (ikke fredagl lørdag) blir vurdert
ut fra at deler samme lokale brukes som venterom slik jeg har oppfattet det.. Tenker da
spesielt på de fra distriktet som reiser till fua sykehus som ønsker å benytte seg av
venterommet i timene før hurtigruten går. Ruskonsulenten har forstått at deler av lokalet
fungerer som venterom. Det er mulig dette er tatt i betraktning, men kan ikke se at det
fremkommer fra søknaden at deler av deter venterom, samt plan for skjerming av dette.
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Korùlusjonen blir at det er positivt at det tilrettelegges for sosiale arenae& samtidig som jeg
ber politikerne i Loppa kommuû€ være beyisst på at de ogsô legger til rette for alkoholfrie
altemativ i sin helhetlige alkohoþlitikk.

hilsen

Trondal
Ruskonsulent

Kopi: Hclso- og omsorgssjef Erla Sverdrup

Tþ/^4s\



LOPPA KOMMUNE
Oppvekst- og kulturavdelingen

Saksframlegg

Liv Beate Karlsen

liv. b.karsen@loppa.kommune. no

Dato:
Arkivref

06.r1.2014
20141786-0 I

Saknsnr U
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Møtedato
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Sammendrag
Pàmøte i Levekår i september fremmet utvalget et ønske om økt fokus på ffsisk aktivitet i skole og
barnehage. I tillegg ønsket politikerne en tilbakemelding på vedtak i Levekår 8.3.12 som omhandlet
<helse i alt vi gjøn.

Forslag til vedtak:
Levekårsutvalget vedtar følgende:
Skoler og barnehager må fortsette den gode jobben som gjøres i forhold til <helse i alt vi gjøn. Det
utarbeides strategier for å øke fokus på fusisk aktivitet i skole og barnehage i Loppa.

Vedlegg:
Ingen

Andre saksdokumenter (ikke vedlagt) :
Tilbakemelding fra:
Høgtun skole
Sandland skole
Øksfiord barneahage

Saksufredning:
Pâmøte i Levekår i september fremmet utvalget et ønske om økt fokus på fysisk aktivitet i skole og
barnehage. I tillegg ønsket politikerne en tilbakemelding på vedtak i Levekår 8.3.I2 som omhandlet
<helse i alt vi gjøn.

Vedtak i Levekår 8.3.122



L opp a Høyr e o g L opp a Ky s tp art i for e s I o fø Igend e :

Levekårsutvalget ber samarbeidsutvalgene ved barnehager og skoler til å tenke <helse i alt vi giør>.

Levekårsunalget ber barnehager og skoler ha særligfokus på øktfysisk aWivitet og gode

kostholdsvaner

for barn, elever og ansatte, i tråd med Helsedirektoratets anbefolinger.

Levekårsutvalget ber samarbeidsutvalgene ta opp helsefremmende ogforebyggende arbeid med

barnehager og skoler som egen sak, og komme medforslag til nye tiltak somfremmer økt fysisk aktivitet
og sunne kostholdsvaner. Herunder tiltak i skolens utemiliø.

Levekår ber om tilbakemelding på igangsatte tiltakfor åfremme øktfusisk aktivitet og sunt kostholdfra
samarbeidsutvalgene innen utgangen barnehage og skoleår 2012.

I etterkant av dette ble det sendt en epost til enhetene der de ble bedt om å redegj øre for følgende:
- Hvordan kan en øke ffsisk aktivitet til barn i skole og barnehage?
- Hvordan kan kommunen som skole/barnehageeier gjøre uteområdet bedre tilrettelagt for

elev/barnestyrt ff sisk aktivitet?
I tillegg ble enhetene bedt om å gi en tilbakemelding på vedtak i Levekår 8.3.12. Ble det satt i gang

noen tiltak i2012? Hva ble giort i 2013?

Frist for tilbakemeldinger ble satt til utgangen av oktober.

Oppsummering av innspill:

Økstord barnehage:

Fra tidligere år har vi tatt denne saken opp i foreldregruppen og samarbeidsutvalget ved Økslord
barnehage. Tilbakemeldinger fra foresatte og SU den gang var at de var godt fornøyd med den jobben

barnehagen gjør i forhold til <helse i alt> og at barnehagen har hatt fokus på dette flere år før levekår

kom på banen med vedtaket.

I årsplanen for 2012-2013 byttet vi ut hovedtemaet fiskeri til hovedtemanærmiljø, f,sisk aktivitet og

friluftsliv. Dette er noe vi fortsetter â jobbe med år etter år fordi vi ser viktigheten av utelek/miljø og

motorisk/kroppslige aktiviteter, helse og bevegelse.

Vi vektlegger et sunt kosthold innenfor de rammene vi har og har redusert betraktelig på for eksempel

søt- pålegg de siste årene.

Vi har fruktmåltid hver dag og et variert utvalg av pålegg til lunsj.

På turer koker vi ofte suppe og spiser brød til istedenfor sjokoladepålegg som var vanlig turmat før.

I flere år har barnehagen hatt fokus på ffsisk fostring, ute- og innemiljø, friluftsliv, nærmiljø og natur

for å fremme en god helse. Vi vet at variert f,rsisk aktivitet både inne og ute er viktig for utvikling av

motoriske ferdigheter og kroppsbeherskelse.

Vi vet også at når det gjelder fusisk aktivitet og helse for barn i førskolealder er det viktig å huske at

aktivitet er betydningsfull, men det er like viktig med hvile. Det er de ansatte i barnehagen som skal

finne en balansegang mellom planlagte aktiviteter, barnestyrte aktiviteter/lek og hvile.



For å bidra til f,sisk aktivitet må man ha tilgang på utfordringer knyttet til hver enkelt. Dette kan for
eksempel være et godt uteområde, turområde, nok plass inne i lokalene, gymnastikksal, utstyr/midler ol.
Å bruke naturen og det naturen kan bidra med er bra, men det er også absolutt av betydning at

barnehage og skole får nok penger slik at man kan kjøpe inn det som trengs av midler/hjelpemidler for å

bidra til fusisk aktivitet.

For oss i barnehagen er det viktig at tilbud og rutiner for ffsisk aktivitet opprettholdes når

barnehagebarna flyttes opp i skolen. Vi ser blant annet med bekymring på uteområdet på Høgtun
ungdomsskole. Dette er ikke et uteområde som innbyr til god fusisk aktivitet og motoriske utfordringer,
men heller det vi velger å benevne som "asfaltlek".
For å fa økt ffsisk aktivitet bør man se på uteområdet, her trengs god planlegging og tilrettelegging da

det per i dag kun er en ballbinge og asfaltareal for elevene.

Alle elever bør være ute minst en gang om dagen!

Samtidig som man må se på uteområde bør man kunne se på (og vurdere) bruken av teknologiske
hjelpemidler (herunder iPad/nettbrett, telefoner og spill) i friminuttene på skolen. Ved å begrense dette
kan man forhåpentligvis bidra til økt fusisk aktivitet.
Vi håper at uteskole far fortsette.

Vi håper også det ikke blir innsparinger slik at bassenget far holde åpent i høslvintermåneder.

Høgtun skole:

Det som gjøres i dag:
- Elevrådet kjøper inn utstyr til ffsisk aktivitet.
- Samlingsstyrer for KØ og uteskole kjøper inn utstyr til $,sisk aktiviteter, ikke bare til

undervisning.
- 5. til 7. trinn er forpliktet gjennom nasjonal satsing å bruke 38 timer (hvert trinn) i året til ffsisk

aktivitet.
- Valgfag vi har hatt og har i år; fusisk aktivitet.
- Uteskole gjennomføres på barnetrinnet. Her er det lagt inn mye fusisk aktivitet.
- Skolen gjennomfører forskjellige turer og aktiviteter i løpet av et skoleår ( sykkelturer, fiellturer,

bretur, Petter Puls (aktivitetsopplegg), vannbæring, fotballturneringer m.m.
- Barneskolen er ute i langfri.
- Ungdomsskolen er inne/ute i langfri. For det meste inne, spesielt vinterstid. Inne er gymsalen

ofte i bruk til ballspill. Ute er ballbingen i bruk. Lite variasjon i aktivitetene.
- Sfo giennomfører også turer og aktiviteter. De har også svømming og gym ukentlig.

Sandland skole:

Dette har blitt gjort og har gitt resultat:
- Elevene har ryddet og merket turløyper for bygda.
- Elever har laget og merket egen sykkelløype
- Det kjøres opp langrennsløyper
- Uteområder brukes aktivt i kroppsøvingsfaget.

Hvordan kan kommunen som
elev/harnestvrf fvsisk aktivitet?

Øksûord barnehage:



Per i dag har barnehagen et tilfredsstillende uteområde som stimulerer til ffsisk aktivitet. Barna får

utfordringer tilpasset alder og modning både i sand, gress og berg.

Vi har også god plass inne i lokalene.

Vi bruker nærområde og turområde hver uke og vi ser viktigheten av å være ute mye iløpet av

barnehagedagen.

Vi har tilbud om å bruke både gymsal og basseng på Høgtun skole. Tidligere har vi brukt begge

tilbudene men på grunn av personaltetthet og sikkerhet klarer vi sannsynligvis ikke få gjennomført

svømming i barnehagens åpningstid dette barnehageåret.

Skoleeier må som nevnt over se på uteområdet på ungdomsskolen og tilrettelegge dette slik at det blir en

kilde til lek og ffsisk aktivitet for alle elever ved skolen.

Som skoleeier og barnehageeier bør kommunen se på vedlikehold og det å pleie det arealet man har.

Med dette kan man ta som eksempel plenklipping: det lille arealet vi i barnehagen har bør klippes flere

ganger iløpet av sommeren og ikke bare når det er ungdom som har sommerjobb på driftsavdelingen.

Dette har i største grad sammenheng med - å gjøre uteområdet innbydende for lek og aktivitet!

Skoleeier og barnehageeier må bevilge nok penger slik at utsyr kan kjøpes inn med målet å bidra til økt

fusisk aktivitet blant Loppas barn og unge.

Måsetoppen bør igjen få en form for lavvu/gapahuk/jordgamme slik at denne kan brukes av både

barnehage, skole og befolkninger ellers slik den ble når lawuen til skolen var satt opp der. Å gjøre

nærområder attraktive mener vi vil øke lysten til å dra ut i naturen.

Høgúun skole:

Det utstyret vi har må vedlikeholdes. Dette har vært manglende. Nyinvesteringer (som er dyrt)
er ikke blitt prioritert av politikerne.
Hente frem de gamle planene som er laget over uteområdet på begge skolene. Lærere har vært
på kurs hvor det ble laget tegninger med profesjonell hjelp over uteområdet. Det er blitt brukt
ressurser i flere omganger til dette arbeidet. Personalet kan fortelle at de ved flere anledninger
har hatt dette oppe iløpet av de siste l5 årene. Ting har ikke skjedd. Hvilke vedtak er gjort i
forhold til dette?

Rapport angående uteområdet er under utarbeidelse. Dette arbeidet utføres av
kommuneoverlege og helsesøster. Rapporten vil si noe om uteområdet vinterstid. Befaring er
gjort av rektor og helsesøster. Her kommer en frem til at uteområdet ikke er tilfredsstillende
vinterstid.
Voksne må være igangsetter av lek. Høgtun skole ønsker å delta i trivselsprogrammet. Dette
koster ca. 15 000,-
Aktivitetsleder, nedsatt tid til å gjøre denne jobben. Vi har bl.a personale på Sfo som har
kompetanse til å kunne inneha en slik oppgave.
Innkjøp av div. litteratur til lærere og assistenter. Kusing m.m.

Sandland skole:

Vedlikeholde diverse løyper.
Øke vanskelighetsgrad på løyper
Planer om Sykkelknapp og hinderløype
Fortsette å bruke uteområder aktivt i kroppsøvingsfaget.



Vurdering:
Oppvekstsektoren i Loppa har <helse i alt vi g¡ør>> itankene når det planlegges for barn i Loppa.
I årsplanen for 2012-2013 byttet Økslord barnehage ut hovedtemaet fiskeri til hovedtemanærmiljø,
ffsisk aktivitet og friluftsliv. Dette er noe barnehagen fortsetter å jobbe med år etter år fordi en ser

viktigheten av utelek/miljø ogmotorislc/kroppslige aktiviteter, helse og bevegelse.

I flere år har Øksfiord barnehage hatt fokus på frsisk fostring, ute- og innemiljø, friluftsliv, nærmiljø og
natur for å fremme en god helse. Vi vet at varieft fusisk aktivitet både inne og ute er viktig for utvikling
av motoriske ferdigheter og kroppsbeherskelse.

Et sunt kosthold vektlegges innenfor de rammene vi har, og barnehagen har redusert betraktelig på for
eksempel søt- pålegg de siste årene.

Barnehagen har fruktmåltid hver dag og et variert utvalg av pålegg til lunsj.
På turer blir det ofte kokt suppe og spist brød til istedenfor sjokoladepålegg som var vanlig turmat før.

Vi vet også at når det gjelder frsisk aktivitet og helse for barn i førskolealder er det viktig å huske at

aktivitet er betydningsfull, men det er like viktig med hvile. Det er de ansatte i barnehagen som skal
finne en balansegang mellom planlagte aktiviteter, barnestyrte aktiviteterilek og hvile.
Det er viktig at den godejobben som gjøres videreføres.

Det er viktig at tilbud og rutiner for fusisk aktivitet opprettholdes når barnehagebarna flyttes opp i
skolen.

Det bør sees på en innføring av at alle elever på skolene i Loppa bør være ute minst en gang om dagen.

Samtidig som man må se på uteområde bør man kunne se på (og vurdere) bruken av teknologiske
hjelpemidler (herunder iPad/nettbrett, telefoner og spill) i friminuttene på skolene. Ved å begrense dette
kan man forhåpentligvis bidra til økt S,sisk aktivitet.

Den gode jobben som gjøres i skolen må en videreføre, her nevnes bl.a:
Høgtun:

- Valgfag; ûsisk aktivitet.
- Uteskole på barnetrinnet. Her er det lagt inn mye f,sisk aktivitet.
- Skolen gjennomfører forskjellige turer og aktiviteter i løpet av et skoleår ( sykkelturer, f ellturer,

bretur, Petter Puls (aktivitetsopplegg), vannbæring, fotballturneringer m.m.
- Barneskolen er ute i langfri.
- Sfo giennomfører også turer og aktiviteter. De har også svømming og gym ukentlig

Sandland

Vedlikeholde diverse løyper.
Øke vanskelighetsgrad pä løy per
Planer om Sykkelknapp og hinderløype
Fortsette å bruke uteområder aktivt i kroppsøvingsfaget.

Skoleeier må se på uteområdet ved skolene i Loppa, og tilrettelegge dette slik at det blir en kilde til lek
og fusisk aktivitet for alle elever ved skolene.

Som skoleeier og barnehageeier bør kommunen se på vedlikehold, og det å pleie det arealet man har.

Eks. her er bl.a plenklipping. Dette har i stor grad sammenheng med - il g¡øre uteområdet innbydende
for lek og læring. Skoleeier /barnehageeier må ha frsisk aktivitet i skoler og barnehager i tankene under
det årlige budsj ettarbeidet.
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Arbeid med strategier for fremtidig utdanningstilbud i Loppa.

Sammendrag
Pà,møte i Levekårsutvalget ll.9.l4 ble det under eventuelt tatt opp at det er ønskelig med en

diskusjon angående fremtidig utdanningstilbud i Loppa. Utvalget ønsket å diskutere strategier

for fremtidig utdanningstilbud i Loppa?

Utvalget ble enig om at det var ønskelig at administrasjonen laget en sak på dette til neste møte

som var i oktober. Dette frkk ikke administrasjonen gjort, men saken fremmes til møte i
november.

Dette dokumentet er tenkt som en start på et arbeid i forhold til fremtidig utdanningstilbud i
Loppa.

Forslag til vedtak:
Levekårsutvalget starter arbeidet med å diskutere fremtidige utdanningstilbud i Loppa, og gir
føringer for videre arbeid med saken.

Vedlegg
Ingen

Andre saksdoku menter (i kke vedlagt) :
Ingen



Saksufredning:
På møte i Levekårsutvalget ll.9.l4 ble det under eventuelt tatt opp at det er ønskelig med en

diskusjon angående utdanningstilbud i Loppa.

Utvalget ønsket å diskutere strategier for utdanningstilbud i Loppa?

Utvalget ble enig om at det var ønskelig at administrasjonen laget en sak på dette til neste møte

som var i oktober. Dette fikk ikke administrasjonen gjort, men saken fremmes til møte i
november.

Dette dokumentet er tenkt som en start på et arbeid i forhold til utdanningstilbud i Loppa.

Hvor er vi nå?

Eler,tall går ned

uten tilfl

skole

Personalsituasj on på Høgtun:

- I2015 har vi 2lærerc som blir 62.

- 12015 har vi 1 sekretær som blir 62.

- 12016 har vi 1 lærer som blir 60.

- 12017 har vi 1 lærer som blir 60.

- 12018 har vi 1 lærer som blir 60.

Pr. i dag er det 14 fast tilsatte lærere på Høgtun.

3 ansatte på sfo (l00yo,50yo,47yo). Dette skoleåret er det 3 bam som har sfo plass.

Skoleåret IllI2 8 8 t2 5 6 9 7 5 9 t6 85
Skoleåret l2l13 2 8 7 13 6 5 11 7 4 9 72
Skoleåret l3l14 J 2 8 7 13 6 5 1l 7 4 66
Skoleåret l4l15 1 0 2 9 7 11 I 6 10 6 60
Skoleåret 15l16 J 2 0 J 7 7 11 7 6 9 55

Skoleåret 16l17 6 J 2 0
aJ 7 7 l1 7 6 52

Skoleåret 17118 7 6 J 2 0 J l 7 11 7 53

Skoleåret 18119 2 7 6 J 2 0 J 7 7 11 48

Skoleåret 19120 6 2 7 6 a
-) 2 0 J 7 7 43

I 2 3 -l 5 6 7 tl 9 l0Sum

Bergsûord og Sandland:



ord skole

Sandland skole
Skoleåret llll2 I I I I 4

Skoleåret 12113 1 I I a
J

Skoleåret l3ll4 I I I 1 4

Skoleåret l4l15 1 I I I 4

Skoleåret I5l16 1 1 I J

Skoleåret 16l17 1 1 I J

Skoleåret 17lI8 I 1 2

Skoleåret 18/19 1 1 2

Personalsituasion i Bergsfiord og på Sandland:

- I2015 har vi en lærer som blir 65.

- 12015 har vi en lærer som blir 70.

- Pr. i dag er det 5 faste stillinger i Bergsfiord, 2 stillinger på Sandland.

Vi har ingen barn som bruker sfo i Bergsflord.2 assistenter i Bergsfiord barnehage, 4 barn.

Skoleåret 16117 begynner 2 av disse barna på skolen. Skoleåret 18/19 vil alle bama være startet

i skolen, ingen barn i barnehage.

Kulturskolen

Kulturskolen i Loppa har 40o/o administrativ ressurs. Denne brukes til kulturskolen, Den

Kulturelle skolesekken og Ungdonìmens kulturmønstring. I tillegg brukes det av denne

ressursen til øvinger opp mot store forestillinger.

Kulturskolen har 17 timer pr.uke fordelt pä 4 lærere/instruktører. Det har de siste årene kun

vært kulturskoletilbud i Øksfiord, dette fordi ingen i vestre Loppa ønsker ävære

lærere/instruktører i kulturskolen.

Skoleåret llll2 1 2 3 2 2 J 4 1 4 J 25

Skoleåret l2l13 J 2 J 2 3 I 4 4 I J 26
Skoleåret 13ll4 2 J 2 J 2 a

J 1 4 4 I 25

Skoleåret l4ll5 0 I 2 I 2 2 0 1 4 4 t7

Skoleåret I5l16 0 0 1 2 1 2 2 0 I 4 l3

2 0 1 1lSkolearet 16l17 2 0 0 1 2 1 2

1 2 1 2 2 0 llSkoleåret 17l18 1 2 0 0

1 2 0 0 1 2 1 2 2 t2Skoleåret I8l19 1

I 2 3 { 5 6 7 tl 9 lll Sum



Kulturskolen gir tilbud som: kor, drama, kunst og håndverk, film/foto, band.

Elevene betaler kr. 650,- pr. aktivitet i kulturskolen.

Inneværende skoleår er ca.60%o av elevmassen på Høgtun elev i kulturskolen ( 58 elever på
Høgtun).

Sfo

I Loppa har vi 2 sfo tilbud, dette i Øksfiord og i Bergsfiord. Sfo tilbudet i Bergsfiord har ikke
vært i bruk de siste årene. Sfo tilbudet i Øksfiord har vært godt brukt tidligere år, men også her
har man sett tendensen med færre barn i sfo. Vi har redusert tilbudet fta2 tilbudtil 1 (fra
barnehageår og skoleruta til bare skolerute tilbud).

Færre bam bruker tilbudet og inneværende år har vi kun 3 elver på sfo i Øksfiord. Dette har
resultert i at 2 personale ble flyttet til Øksfiord barnehage. Neste år ser vi at det kan bli en liten
økning.

Personale på sfo: Leder 50yo,2 assistenter (I00 % og 47%).

Sfo drives i barneskolebygget.

Betaling for sfo plass kr. 1.145,-

Norskopplærinq for fremmedspråklige voksne

Denne gruppen er blitt stor i Loppa. Vi har norskopplæring for fremmedspraklige på alle
skolene i Loppa:

- Høgtun ca.20 elever
- Bergsfiord 2 elever

- Sandland 2 elever

På Høgtun går 1 stilling til fremmedspråklige voksne, i Bergsfiord ca.28%ó og på Sandland
23%.

Alle får gratis undervisning i Loppa (både de som har rett og plikt og de som er

arbeidsinnvandrere).

Barnehage

Vi har 2bamehager i Loppa. Øksfiord barnehage med25 barn og Bergsfiord barnehage med 4

bam.

Ansatte i henhold til norm. Åpningstider i henhold til vedtatte vedtekter for barnehagene

Faglærte i stillinger hvor det kreves faglærte: ingen på dispensasjon.

I Øksfiord drives barnehagen i bygget der det før var internat. I Bergsfiord drives barnehagen i
det bygget der det var kommunehus før.



Betaling for barnehageplass i Loppa er under makspris ( som nå foreslås til ca. 2500,-) Full
plass, inntekt over 300 000,- er kr.2.330,-

Hva er giort?

For mange år tilbake ble barnehagen på Sandland og i Nuvsvåg lagt ned.

I2012 ble Nuvsvåg skole nedlagt.

I2013 ble det tatt en lærerstilling på Høgtun.

12014 ble det tatt en lærerstilling i Bergsfiord.

12014 ble en førskolelærer og en assistent flyttet fra Høgtun sfo til Øksfiord barnehage

Trengte da ikke å lyse ut pedagogisk leder stilling i barnehagen.

Hva videre?

Flytte barneskolen (elever og lærere) opp til ungdomsskolen.

Flytte barnehagen opp til barneskolen.

Felles bruk av ressurser.

Se på naturlige avganger.

Hva med Sandland skole?

Hva med felles rektor for alle skolene i Loppa?

Hva med en skole i Loppa med2 avdelinger i vestre Loppa?

Hva med sfo på Høgitn,lokalisering?
Lydlbilde undervisning?

Bruke lærerkrefter mellom skolene?

Felles opplegg/aktiviteter mellom skolene?

Favne om de som er små.

Hva fremover?

Involvere elev, foreldre, ansatte.

Prosess

Strategi for utdanningstilbud i Loppa kommune

Et <kompetansesenter> i Øksfiord som inneholder barnehage, skole, sfo, bibliotek,

idrettshall og basseng.

Skole/barn eh aeeutviklin s

Skolene i Loppa skal være med på den nasjonale skoleutviklingen som pågår.

- Vurdering for læring, her ønsker Loppa å være med i pulje 6 som starter i2015.



Satsing på ungdomstrinnet. Her skal Loppa inn høsten 2015. Jobben starter allerede i
januar 2015.

Læringsmiljøprosjektet. Her ønsker vi å melde Høgtun skole på. Dette fordi
Elevundersøkelsen over år har vist at det er noen elever som føler seg mobbet på skolen.
Dette er et prosjekt via Fylkesmannen i Finnmark. Vi har allerede signalisert til
Fylkesmannen at vi ønsker å være med.

Begge rektorene har startet på rektor utdanningen i Tromsø høsten 2014.

Videreutdanning av lærere gjennom den statlige satsingen Kompetanse for kvalitet.
Bamehagene i Loppa skal være med på den nasjonale utviklingen som pägâtr innen for
barnehageområdet.

Økonomi

Vi har over år sett at vi bruker store midler på barnehage og skole i Loppa. På

kommunestyremøte 3l.oktober ble kommunen forelagt en KOSTRA- rapport som slo fast
akkurat dette.

Loppa kommune vil ikke i fremtiden ha en økonomi som tilsier at vi kan drifte kommunen på

samme måte som i dag. Det må gjøres grep innenfor blant annet oppvekstsektoren, slik at

driftsutgiftene reduseres og inntektene økes.

Loppa kommune har bestilt en KOSTRA-analyse, med den hensikt å synliggjøre ressursbruk,
dekningsgrader og prioriteringer i den kommunale tjenesteproduksjonen, samt som et grunnlag

for budsjettarbeidet for 2015 og ikke minst økonomiplanarbeidet for 2016 - 18.

Rapportene går systematisk igjennom tjenesteområder i kommunen, og synliggjør hvordan
ressursbrukene er i Loppa kommune sett i lys av utvalgte andre kommuner. Hensikten er å gi

økt innsikt og kompetanse, samt et kvalifisert beslutningsunderlag som grunnlag for de

valgene kommunen står ovenfor.

Loppa blir sammenlignet med andre små kommuner. Når det gjelder inntektsnivå så tilhører
Loppa kommune kommunegruppe 6 i KOSTRA. Det samme gSør Måsøy og Gamvik.

Vi blir i denne analysen sammenlignet med : Måsøy, Gamvik og Osen

Loppa kommune har svært høy ressursbruk på skole, barnehage og kommunehelseområdet.
Hvis ( og her der det viktig å understreke >hvis>) man hadde et system der Loppa kommune
skulle bruke midlene slik staten regnet det ut for det objektivet behovet som ligger til grunn for
Loppa kommune, så måtte kommunen vri ressursbruken sin slik at man benyttet 3,3 millioner
mindre på skole og 2,2 mill mindre på barnehage (dette i henhold til KOSTRA- rapporten).

Loppa Måsøy Gamvik Osen
1027 t24l 1098 991



Den dramatiske utfordringen for Loppa i årene som kommer, er at vi star ovenfor en kraftig
nedgang i folketallet 0 - 15 år de neste I årene. Dette betyr at konsekvensene vil bli dramatiske
om man ikke foretar betydelig kutt i skole- og barnehagesektoren i årene som kommer.

Folketallet er viktig. Her har Loppa en kjempe utfordring. Hvis vi ikke klarer å øke folketallet
vil vi miste 4 millioner i økonomiperioden.

SKOLE:

Hvor mange barn pr. lærer?

Skolestruktur?

Lønnsnivå lærere

SFO

- Hvor mange barn?

BARNEHAGE:

- Hvor mange barn?

HVOR/HVA SKAL VI PRIORITERE??
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Budsjett 2015
Økonomiplan 2015 - 2018.

Sammendrag
Budsjett for 2015, og økonomiplan for 2015 - 2018 legges frem for Levkårsutvalget. Utvalget
skal gi uttalelser/innspill innenfor sitt område. Dokumentet skal endelig vedtas i
kommunestyret.

Forslag til vedtak:
Levekårsutvalget vedtar følgene uttalelser/innspill til budsjett for 2015, og økonomiplan for
2015 - 2018 innenfor området Levekår:

Vedlegg:
Budsjett 2015
Økonomiplan2}l1 - 2018

And re saksdok u menter (i kke vedl agt) :
Ingen

Saksutredning:
Det vises til fremlagte budsjettforslag for 2015, og fremlagte økonomiplan for 2015 - 2018
med tilhørende kommentarer.
Økonomiplanen har innarbeidet alle kjente forutsetninger for Loppa kommunes økonomi i
perioden.
Disse er beskrevet i dokumentet.


